



航空学报 » 2001, Vol. 22 » Issue (S1) :38-42 DOI:

论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

### 脉冲干扰下交错与FEC编码扩频系统性能的研究

匡巍, 张晓林

北京航空航天大学电子工程系 北京 100083

#### PERFORMANCE OF COMBINED CODING AND INTERLEAVING SPREAD SPECTRUM SYSTEM IN THE PRESENCE OF ON-OFF JAMMING

KUANG Wei, ZHANG Xiao-lin

Dept. of Electronic Engineering, Beijing University of Aeronautics and Astronautics, Beijing 100083, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (305KB) HTML 0KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 推导了在脉冲干扰下无人机扩频遥测系统的误码率公式。提出了用吉尔伯特信道 (GI信道)描述脉冲干扰下无交错编码的扩频系统的信道,用离散无记忆信道 (DMC)描述脉冲干扰下的有交错扩频系统的信道。对比分析了脉冲干扰下的扩频系统采用FEC前向纠错和不采用FEC,以及采用FEC与交错技术相结合3种情况时的系统误码率性能。最后通过数值计算分析,得到了一些有用的结论。所得公式和结论同样适用于部分频带干扰

**关键词:** 扩频 脉冲干扰 前向纠错(FEC) 交错 误码率

**Abstract:** On off noise jamming is one of the most effective counterplots for spread spectrum (SS) systems. A common formula of the bit error rate of SS systems under on off jamming is given. In the presence of on off jamming, the coded SS telemetry system without interleaving can be described as a Gilbert channel model, while the coded SS telemetry system with interleaving as a DMC model. The performance of a combined coding and interleaving SS telemetry system is compared with that of a non coded and non interleaved system, as well as of a non interleaved but coded system. Analysis and numerical calculation results show that this combined coding and interleaving technology can greatly improve the performance of SS telemetry systems under on off jamming. Besides, these formulas and results also adapt to partial band jamming.

**Keywords:** spr ead spectrum on-off jamming err or cor rection coding inter leaving bit er ror r ate

Received 2000-05-10; published 2001-11-25

#### 引用本文:

匡巍;张晓林. 脉冲干扰下交错与FEC编码扩频系统性能的研究[J]. 航空学报, 2001, 22(S1): 38-42.

KUANG Wei;ZHANG Xiao-lin. PERFORMANCE OF COMBINED CODING AND INTERLEAVING SPREAD SPECTRUM SYSTEM IN THE PRESENCE OF ON-OFF JAMMING [J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2001, 22(S1): 38-42.

#### Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

#### 作者相关文章

- ▶ 匡巍
- ▶ 张晓林